
Výborová schůze Bobtail clubu – 24.9.2024   
 

Přítomny:  Denisa  Bohuslavová,  Blanka  Hanusová,  Danuše  Horáková,  Renáta  Kňákalová, 
Kateřina Lobovská, Petra Márová, Karolina Morrison   

 
 
 

PROGRAM: 
 

1) klubové výstavy Valtice 2025 
‐ termín 30.+31.8. 

‐ rozhodčí, kteří přijali delegaci – KV paní Heike Bilsheim z Německa, SV – paní 

Christina Bailey z Anglie 

‐ jako sponzoři budou osloveni Brit a SuperZoo 

‐ vzhledem k tomu, že příští rok slaví BC 35 let své existence, výbor klubu uvažuje o 

nějakém zvýhodnění pro členy na galavečer při valtickém víkendu; 

 

2) výstavy 2025 – posuzují tři specialisté na plemeno: 

‐  10.4. Evropská výstava psů – Brno, rozhodčí Claude Ritter, Francie 
‐  11.4. Národní výstava psů – Brno, rozhodčí Petra Márová, CZ 
‐    12.4. Klubová CAC výstava – Velodrom Brno (u výstaviště), rozhodčí Barbara Müller, 

Švýcarsko 
 

3) Blanka Hanusová rozešle objednané kalendáře na příští rok; 

 

4) vzhledem k tomu, že je již povolena účast háravých fen na výstavách, uvedeme 

v propozicích našich výstav, aby byli majitelé těchto fen ohleduplní a drželi se během 

výstavy stranou od ostatních; 

 

 

5) chovatelský úsek 
‐ příspěvek paní Jitky Lacigové ohledně vyšetření očí – goniodysplazie u bobtailů – od 

1.1.2024 se vyšetřuje již u všech očních specialistů povinně, a to na základě nařízení 

Veterinární komory ČR. U nás zatím není výskyt onemocnění u chovných jedinců, 

PCH situaci sleduje, Petra Márová konzultovala výskyt onemocnění s MVDr. 

Beránkem. Vyšetření goniodysplazie bude vyžadováno při žádosti o KL při 

zahraničním krytí, stejně jako u krytí v ČR 

‐ barva oka – poslední dobou se stále více vyskytuje světlejší barva oka, upozornil nás 

na to i rozhodčí Pedro S. Delerue ve Valticích. Standard plemene jasně říká: ,,světlé 

oko nežádoucí“. Jeho výskyt v chovu je vysoce nežádoucí! 

‐ výbor BC projednal návrh poradce chovu ohledně výskytu světlých očí a jednohlasně 

rozhodl doplnit do Směrnice pro chov: 



a) pes a fena, kteří mají středně hnědé oči, stěnové a modré oči, se spolu pářit 

nemohou. (zkušení chovatelé to ví, ale mnozí začínající neví, že toto páření je 

nebezpečné, především pro vznik dědičné hluchoty, která se váže k modrému 

oku a bílé barvě) 

b) psi se světlýma očima nebudou navrhování na krytí a nebudou použiti v chovu 

v ČR 

‐ byl aktualizován formulář pro uchovnění; 

 

6) Nikol Hajmonová – bude vypracován Dodatek ke Smlouvě o chovatelském servisu pro 

krytí její feny, smlouva bude prodloužena do 4/2025, KL vystavený na základě této 

smlouvy bude platný do 10.2.2025, kdy feně končí chovnost; 

 

7) Věra Pešková uvedla, že pes maj. M.Cigánkové její fenu nenakryl, přesto poslala 

vyplněný a podepsaný KL oběma stranami, bude dotázána jakým způsobem kryli, zda se 

jednalo o přirozené krytí nebo inseminaci, vyřídí D.Horáková; 

 

8) Nečlen klubu, paní O.M. urgovala PCH o vystavení KL pro svoji fenu a psa, výbor BC toto 

krytí zamítá z důvodu extrémně světlého až žlutého oka u psa. Poradkyně chovu sdělila 

chovatelce, že vystaví KL na jakéhokoliv psa jiného výběru z ČR nebo zahraničí, se 

standardní barvou oka. Tuto kauzu řeší právníci obou stran; 

 

9) přihlášku do BC poslala Hedvika Roztočilová, vzhledem k tomu, že se blíží konec roku, 

bude jí členství schváleno od 1.1.2025; 

 

10)   čestné členství bylo přiznáno Tomáši Maierovi za dlouholeté členství a podporu klubu; 

 

11)   webové stránky 

‐ webmaster předělává klubové webové stránky, máme již zastaralou verzi, na PP 

chovných jedinců bude z bezpečnostních důvodů umístěný vodotisk ‐ logo BC, u 

chovných zvířat bude možnost zveřejnit dvě fotografie –celkové foto psa z boku a 

nejlépe hlava     

‐ bude uveřejněna zpráva KRKu za rok 2023   

‐ bude uveřejněn článek o SV Valtice 2024, který poslal rozhodčí Pedro S. Delerue 

‐ Karolina Morrison zajistí letáčky na klubové výstavy 2025     

 

Zapsala Renata Kňákalová 
 
 
 
     
 


